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Järvakandi valla lugu algas 1866. 
aasta 1. oktoobrist, kui vallasea-
duse alusel moodustati Järvakan-
di vald. 

Eestis tekkis tollal kokku u 
1100 valda. 1890. aasta reformi 
käigus kahanes valdade arv ligi-
kaudu 400 omavalitsuseni. Eesti 
Vabariigi president Konstantin 
Päts kirjutas vallapiiride muut-
mise otsusele alla 7. oktoobril 
1938. aastal, seadus jõustus 1. 
aprillil 1939 ning senisest 369 
vallast moodustus 248. Järva-
kandi vald jätkas Harjumaa 
lõunapoolseima vallana. Meie 
naabriteks olid siis Kaisma, Ve-
lise, Raikküla, Rapla, Kehtna 
ja Lelle vald. Eesti Vabariigi 
taastamise käigus alustas endise 
Järvakandi valla ja nõukogude-
aegse Järvakandi alevi täitevko-
mitee järglasena omavalitsusük-
sus nimega Järvakandi alev, mis 
alates 1. jaanuarist 1999 nimeta-
ti ümber Järvakandi vallaks. 

Juba paarkümmend aastat 
on räägitud haldusreformi va-
jalikkusest Eestis ja selle aasta 
lõpuga saab see teoks. Aasta 
lõpu seisuga lõpetab Järvakandi 
vald oma tegevuse, olles saa-
nud 1. oktoobril 151-aastaseks. 
Järvakandi vald lõpetab oma 
tegevuse iseseisva omavalitsus-
üksusena ja ühineb loodavaga, 
mille nimeks saab Kehtna vald. 
Uue omavalitsusüksuse keskuse 
asukohaks on Järvakandi alev, 
Tallinna mnt 17. Seega jätkub 
Järvakandi lugu küll omava-
litsusüksuse keskusena, kuid 
omavalitsuse nimeks on Kehtna 
vald. See on kompromisslahen-
dus, milleni jõudsime ühinemis-
läbirääkimiste käigus.

Minul sai selles Järvakandi 
valla loos käesoleva sügise sei-
suga täis 17 aastat avalikku tee-
nistust, sellest vallavanemana 
olin ametis peaaegu 15 aastat. 
Nii võin lühidalt kokku võtta 
oma viimaste aastate töömehe-
tee Järvakandis. See, et ma ei 
kavatse loodavas omavalitsuses 
vallavanemaks kandideerida, sai 
mulle selgeks juba mõne aasta 
eest, avalikult ütlesin selle väl-
ja IX Järvakandi päevade ajal. 
Järvakandi valla lõppemisega 
lõpetan ka mina oma tegevuse ja 
töö siinses omavalitsuses. Hea 
on tõmmata ühele eluetapile ja 
oma tegemistele joon alla, kui 
neist tegemistest on maha jää-
nud selge jälg. 

See poolteist aastakümmet 
on olnud põnev, katsumusteroh-
ke ja samas ka tehtust rahulduse 
tundmise aeg. Rahuldust pakkuv 
just seetõttu, et oleme vallamaja 
seltskonnaga enamiku ajast töö-
tanud ühtse tegusa meeskonna-
na. Me oleme ajanud Järvakandi 
asja nii oma maakonnas kui ka 
kogu riigis. Tavakodaniku jaoks 
ei pruugigi paljud tegemised 
argielus eriti silma torgata, aga 
tegijatele ja otsustajatele on see 
aeg olnud meeldejääv.

Kui alustada tegevuste kirjel-
damist Klaasimuuseumi ehita-
mise aegadest, siis tööd algasid 
Vana-Asula tänava vanima töö-
lismaja mahavõtmisega ja selle 
ümbertoimetamisega endisele 
pritsimaja vundamendile. See 
sai tehtud põhiliselt talgutena ja 
seal osales hulk tublisid Järva-
kandi töömehi, kellest mitmed 
on kahjuks juba manala teele 
läinud, kuid jälje Järvakandi 
arengulukku on nad oma tegu-
dega igaveseks sisse kirjutanud. 
Üks minu esimesi suuremaid 
töid vallavanemana oli Klaasi-
muuseumi uute hoonete (klaa-
sikoda ja näitusemaja) projekt, 
sellele rahastuse leidmine ning 
ehitamise organiseerimine. Püs-
titasime majad suvega ja järgmi-
sel aastal õnnestus neis ka tege-
vused käima saada. 

Suuremaks ettevõtmiseks oli 
ka perearsti ruumide väljaehita-
mine Järvakandi Hooldekodus-
se. Uuesti tuli projekteerida ja 
ehitada nõuetele vastavaks hool-
dekodu köök. 

Uued suuremad tööd ootasid 
kooli tööõpetusemaja renovee-

rimisel. Needki said ühe suvega 
tehtud ning tööõpetusemaja sai 
lisaks remondile ka korraliku 
sisustuse.

Järgmisteks tõsisemateks et-
tevõtmisteks olid kultuurihalli 
ja Avatud Noortekeskuse re-
noveerimise projektid ning ka 
need tööd said edukalt teostatud. 
Mõlemad majad on varasemaga 
võrreldes oluliselt energiasääst-
likumad, samuti said mõlemad 
uue sisustuse.

Üks tõsisemaid võitlusi minu 
ametiperioodil oli valla pääste-
komando üleandmine riigile ja 
riigi päästekomando hoone ra-
jamine Järvakanti. See oli pikk, 
vahepeal lausa lõputuna tundu-
nud protsess, kuid siingi viis jär-
jekindlus võidule.

Oma järge ootasid Järvakandi 
alevi veevärgi- ja kanalisatsioo-
nisüsteemide suuremahulised 
rekonstrueerimistööd, mis kest-
sid kokku kaks suve. Kogu alevi 
torustikest on uuendatud u 95%, 
välja on ehitamata veel uued lii-
tumised alevi põhjapoolses osas.

Oma töös olen pidanud olu-
liseks ettevõtluse arendamist ja 
kulutanud sellele tegevusele pä-
ris palju energiat. Ühtviisi olu-
lised on nii teenindusettevõtete 
areng kui ka arengud Järvakandi 
tööstusalal.

Kolm aastat tagasi õnnestus 
koostöös kauplusteketi Meie 
omanikega ehitada pood Järva-
kandi teenindusmaja esimesele 
korrusele. Aasta hiljem avasime 
endisel turuplatsil koostöös äri-
mees Oleg Grossiga kaupluste-
keti Grossi Toidukaubad Järva-
kandi kaupluse.

Ka tööstusala arendamisel 
õnnestus viimastel aastatel te-
ha oluline arenguhüpe. Oma-
valitsuse juhina õnnestus mul 
aidata leida Euroopa tõuke-
fondidest toetusrahastus meie 
suurettevõtte O-I Production 
Estonia OÜ tehase renoveeri-
misprojektile, mille areng tõi 
kaasa veel kolme tehase ehita-
mise Järvakandi tööstusalale. 
Uutena kerkisid AS Messer 
hapniku tootmise jaam, täna 
AS Järvaku hallatav liivape-
sutehas ja lisaks ehitas Poola 
ettevõte  Krynicki Recykling 
S.A. oma kapitali baasil Eesti 
tütarettevõtte Krynicki Glass 
Recycling OÜ (klaasijäätme-
te sorteerimise tehas). Nii on 

tööstusalal elu märgatavalt 
elavnenud, inimesed on saanud 
tööd ja järgmised ettevõtted ju-
ba tulekul. Arvan, et üsna varsti 
võime Järvakandis näha tööta-
vat päikeseelektrijaama. Paar 
kuud tagasi sõlmisin vallavalit-
suse esindajana selleks maade 
kasutamise lepingu ja pärast 
mõningaid bürokraatiaprot-
seduure ning kooskõlastamisi 
saab ettevõte Footonvolt OÜ 
elektrijaama ehitamise projek-
tiga alustada. Lisaks on ära teh-
tud suur töö klaasvahtkillustiku 
tootmise tehase rajamiseks Jär-
vakandi tööstusalale.

Kui rääkida teede ja tänava-
te ehitamise ning uuendamise 
protsessist, siis see on kulgenud 
visalt. Põhiprobleem on rahanap-
puses ja ilma täiendavate projek-
tirahadeta saab töid teha korraga 
väga väikeses mahus ning ula-
tuses. Kuid 2,5 km pikkune lõik 
kergteed peatänava äärde sai üle-
möödunud aastal siiski valmis ja 
ülejäänud, ligi 1 km pikkusel osal 
ehitasime teetammi koos freesas-
faltkattega. Peatänava kergtee 
lõplikuks valmimiseks on vaja 
veel ehitada sild üle Nurtu jõe ja 
lõpetada asfalteerimistööd kogu 
uue teetammilõigu ulatuses. Sel-
lel aastal viisime mustkatte alla 
Mäe tänava, Nõlva tänava lõpu-
osa, Kirsi tänava, Kalevi tänava 
ning osa Kalmistu teest. 

Kultuurielule tagasipilku 
heites pean tõdema, et siingi oli 
väga põnevaid aegu. Olulisema-
teks ja suuremateks sündmus-
teks kujunesid festival Rabarock 
ning Järvakandi puusümpoo-
sion, mis tõid Järvakanti tuhan-
deid ja tuhandeid külalisi päris 
mitme aasta jooksul.

Ma ei rääkinud selles artiklis 
väga paljudest meie meeskonna 
ette võetud ja täide viidud as-
jadest/töödest, see võtaks liiga 
palju leheruumi. Olen tänulik 
nendele inimestele, kes on ise 
tehtut märganud, tulnud valla-
majja ning avaldanud tehtu eest 
tänu.

Lõpetuseks tänan ma kõiki 
Järvakandi vallavalitsuse ja sel-
le allasutuste ning äriühingute 
praegusi ja endisi juhte ning 
töötajaid. Eriline tänu vallamaja 
meeskonna viimasele koossei-
sule! Töö koos teiega oli naudi-
tav ja kauaks meelde jääv. Tänu 
kogu Järvakandi rahvale!

Tänukõne Toimetus vabandab 
Oktoobrikuu Järvakandi Kaja artiklis-
se „Esialgsed valimistulemused Järva-
kandis“ on sattunud  eksitava sisuga 
lause: „Valimised võitis Järvakan-
dis EKRE nimekiri (364 häält) ja 
teine tulemus Keskerakonnal (319 
häält).“  

Tegelik tulemus Järvakandis oli siis-
ki vastupidine: Keskerakonna nimekiri 
kogus Järvakandis 266 ja EKRE oma 
201 häält.

Toimetus vabandab lugejate ja asjaosa-
liste ees!

Metsaühistu tagab 
jätkusuutliku 
metsamajandamise 
Ühinenud Metsaomanikud MTÜ on 
alates 2017. a aprillist FSC® C135147 
metsamajandamise ja tarneahela grupi-
sertifikaadi omanik. Tegemist on rah-
vusvahelise sertifikaadiga, mis näitab, et 
metsaomanik majandab oma metsa vas-
tutustundlikult.

Grupisertifikaadi liikmete tegevus 
peab olema vastavuses kõikide sertifikaa-
di printsiipide ja indikaatoritega. Väga 
olulisel kohal on kohaliku kogukonna õi-
gused ja nende ressursside kaitse. FSC® 
grupisertifikaadiga liitunud järgivad muu 
hulgas järgmisi punkte: 
• Metsaomanik ei tee piiranguid igaüheõi-
guse realiseerimiseks.
• Metsaomanik peab piirangute tegemisel 
neid põhjendama ja kirjeldama.
• Metsaomanik peab austama kohalike 
kogukondade seaduslikke, tavaõiguslikke 
või traditsioonilisi õigusi metsaressurssi-
de kasutuseks.
• Kvalifitseeritud kohalikele elanikele 
peab pakkuma võimalust osaleda eelista-
tud viisil metsamajandaja tegevuses seo-
ses tööhõive ja alltöövõtuga. Metsamajan-
daja suunab tähelepanu kohaliku tööjõu 
kasutamisele.
• Metsamajandaja peaks kohalikele elani-
kele tagama võimaluse osta oma tarbeks 
küttematerjali. 
• Metsamajandaja peab regulaarseid läbi-
rääkimisi huvirühmadega.

Meie FSC® grupisertifikaadi suure-
mate metsamajandajate hulka kuuluvad 
Eesti Metsafond OÜ, Estonian Sustai-
nable Forestry OÜ, Haanja Forests OÜ, 
Karusambla OÜ, Metsagrupp OÜ, Met-
samaahalduse AS, Metsatalu OÜ, Mor-
tec OÜ, Palumetsa OÜ, Taanimets AS, 
Varoteks OÜ, Vestman Forest Fund AS, 
Rainert RL OÜ ja veel hulgaliselt metsa-
omanikke. 

Kõikidele FSC sertifikaati puudutava-
tele küsimustele saab vastuse metsaühistu 
keskkonnaspetsialistilt: pilleriin@eesti-
metsad.ee või +372 5668 6521.
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Väljaandja Järvakandi Vallavalitsus 
Järvakandi, Tallinna mnt 17 
Toimetaja Jaanus Randla; tel 489 4710
e-post: kaja@jarvakandi.ee
Trükk: Kuma trükikoda

VOLIKOGU

Jah, tõesti on Jerwencato 
Bistro avamisest juba möö-
das aasta ja see on olnud üle 
ootuste töökas, sest suur osa 
Järvakandi inimestest on  
meile korduvalt külla sat-
tunud. 

Tähistasime sünnipäeva 
10. novembril toimunud 
retromuusikast pakatava 
peoga ning loomulikult ei 
puudunud sealt ka kohv ja 
otsast lõpuni kohapeal val-
minud tort. DJ-puldi val-
lutanud Hit FM raadio DJ 
Marek Roomets korraldas 
rahvale unustamatu tantsu-
möllu ja äratundmisrõõmu 
igale eale, mängides pari-
maid 1960.–1990. aastate 
hitte lausa hommikul kella 
viieni ehk täpselt ajani, mil 
tantsurahvast põrandale  ja-
gus. Varahommikused peolt 
lahkujad tõdesid rõõmuga, 
et üle kümne aasta toimus 
selline tantsumöll, et tallad 
paistes. Ka lubatud retro-
muusika oli tõesti otsast 
lõpuni retro ja äratundmis-

rõõmu jagus palju. 
Meil on ülimalt hea meel, 

et meie peod on rahvarohked 
ja lähevad inimestele korda. 
Minupoolne kummardus 
kultuursetele külastajatele, 
kes, tulnud puhtasse tuppa, 
jätavad selle samasugu-
seks ka lahkudes – seda on 
rõõm tõdeda! Aina rohkem 
leiab kasutust ka meie teine 
saal, kus on igal nädalava-
hetusel peolauad ning tänu 
liigendatavatele ruumidele 
vahel lausa kaks-kolm peo-
seltskonda korraga üksteist 
häirimata. Populaarseks on 
saanud juubelite pidamine 
elava muusikaga pidude 
ajal. Pidu saab soodsalt ja 
vägevalt peetud ega pea esi-
nevat ansamblit omast tas-
kust kinni maksma. 

Me oleme saavutanud 
Järvakandi kohta päris suure 
toitlustusvõimekuse ja suu-
dame kohapeal peolaua katta 
kuni sajale inimesele. Senine 
väljaspool bistrood toitlus-
tamise rekord on meil 400 

inimest. Suur rõõm on teha 
tihedat koostööd vibuklubi, 
klaasitehase ja kultuurihal-
liga ning paljude teiste val-
la asutuste ja äridega. Tänu 
teile ja Järvakandi rahvale 
läheb meil hästi ning hoides 
kokku, suudame rohkem. 

Ühe uudse tegevusharu-
na pakume tööpäeviti teha-
ses kohapealset toitlustust, 
et meie tublid klaasitootjad 
saaksid pikkadel tööpäeva-
del soodsalt ja tervislikult 
soojast söögist kõhu täis. 
Niisamuti oleme tellimu-
si viinud ka kodudesse, et 
peolaua korraldamine po-
leks mingi vaev. 

15. detsembril korralda-
me Märjamaa rahvamaja 
eeskujul ettevõtete jõulupeo, 
mis on eelkõige mõeldud 
erinevate suuremate ja väik-
semate firmade ühise üritu-
sena, et iga ettevõte ei peaks 
pidu pidama omaette ja kulu-
kalt, vaid mõnusas melus ja 
oluliselt soodsamalt ning hea 
ansambli saatel. Esinema on 

kutsutud juba tuttav ansam-
bel Polero ning ettevõtteid 
registreerime peole aadressil 
Jerwencato@gmail.com või 
bistroos kohapeal. Loomu-
likult võivad peole tulla ka 
kõik teised soovijad ega pea 
selleks eelnevalt lauda bro-
neerima. Parimate kohtade 
saamiseks aga tasub ikka te-
ha broneering ning tellida et-
te ka kohapeal meisterdatud 
suupisted. 

Kokkuvõtteks võib öel-
da, et EAS-i projekt „Koh-
viku loomine Järvakanti“ 
on täitnud igati oma ees-
märgid: Järvakandis on 
viis uut töökohta, inimestel 
on võimalus käia iga päev 
soodsalt söömas, pidada 
peiesid, tähistada juubeleid 
või muid tähtpäevi – seda 
kõike taskukohase hinnaga 
ja hubases retrohõngulises 
keskkonnas „nagu vanasti“. 

Jerwencato Bistro tööka 
kollektiivi nimel 

Mikk Merekivi 
juhatuse liige

Uus volikogu valis vallajuhid
Järvakandi ja Kehtna valla ühinemisel tekkinud uue Kehtna 
valla vastvalitud 21-liikmeline volikogu kogunes oma esi-
mesele istungile 26. oktoobril, päevakorrapunktideks valla-
volikogu esimehe ja aseesimehe valimine ja vallavalitsuste 
lahkumispalvete ärakuulamine.

Vallavolikogu esimehe ja aseesimehe valimine
Volikogu valis esimeheks Peeter Kustmanni (19 poolt-

häält) ja aseesimeheks Allar Lälli (21 poolthäält). 
Vallavalitsuste lahkumispalve ärakuulamine
Järvakandi vallavanem Mart Järvik ja Kehtna vallavanem 

Indrek Kullam lugesid ette Järvakandi ning Kehtna vallava-
litsuse lahkumispalved. Volikogu võttis need teadmiseks.

Volikogu kogunes taas 1. novembril, et valida vallava-
nem, kinnitada komisjonid ja valida neile juhid. Päevakor-
ras olid ka Kehtna valla ja osavaldade põhimääruste I lu-
gemine, Järvakandi Vallavolikogu 29.06.2016 otsuse nr 10 
„Laenu võtmine“ kooskõlastamine, Kehtna Vallavolikogu 
27.09.2017 otsuse nr 156 „Rahalise kohustuse tagamine“ 
kooskõlastamine.

Vallavanema valimine
Volikogu valis Kehtna valla vallavanemaks Indrek Kulla-

mi (19 poolthäält).
Vallavolikogu alaliste komisjonide kinnitamine
Volikogu otsustas moodustada alljärgnevad alalised ko-

misjonid: eelarve- ja arengukomisjon; haridus- ja noor-
sootöökomisjon; kultuuri- ja sporditöökomisjon; külade 
komisjon; majandus-, ettevõtlus- ja keskkonnakomisjon; 
revisjonikomisjon ning sotsiaalkomisjon.

Kehtna valla ja osavaldade põhimääruste I lugemine
Kuulanud ära vastavasisulise ettekandega esinenud Keht-

na valla juristi Evi Gulbise, otsustas volikogu, et võimalikud 
parandusettepanekud esitatakse 6. novembriks. 

Järvakandi Vallavolikogu 29.06.2016 otsuse nr 10 
„Laenu võtmine“ kooskõlastamine

Selgitusega laenu võtmise vajalikkusest esines senine 
Järvakandi vallavanem Mart Järvik, kelle sõnul on laen suu-
ruses 119 232 eurot vajalik projekti „Kaasaegsete õppetingi-
muste loomine ja ruumikasutuse optimeerimine Järvakandi 
Koolis“ omaosaluse rahastamiseks. Volikogu otsustas Järva-
kandi Vallavolikogu 29.06.2016 otsuse nr 10 kooskõlastada.

Volikogu 15. novembri istungil oli päevakorras revisjo-
nikomisjoni liikme valimine; vallavolikogu alaliste komis-
jonide liikmete kinnitamine; volikogu liikmetele voliko-
gu tööst osavõtu eest tasu ja volikogu ülesannete täitmisel 
tehtud kulutuste eest hüvituse suuruse ja maksmise korra 
kehtestamine; Kehtna Vallavalitsuse liikmete arvu ja koos-
seisu kinnitamine; Kehtna valla ametiasutuse struktuuri ja 
teenistus- ning töökohtade kinnitamine; töötasu ja hüvitise 
määramine vallavanemale; hüvitise maksmine Järvakandi 
vallavanemale ja Kehtna vallavolikogu esimehele; Kehtna 
valla ja osavaldade põhimääruste II lugemine; Kehtna valla 
tegutsemiseks õigusliku baasi määratlemine; ühinemistoe-
tuse taotlemine; ametiasutuse tegevuse ümberkorraldamine.
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Osake Järvakandi ning sel-
le lähiümbruse kultuurist 
ja traditsioonidest on olnud 
ka mälumäng Järvakandi 
KILB.

Käesoleval aastal algas 
aga hooaeg veidi teisiti, kui 
see on olnud aastast 1986, 
mil Enno Alliksaar koos 
toonase žüriiga (lisaks  En-
nole ka Valdek Tomson ja 
Helgi Randla) lükkas käi-
ma mälumängu Järvakandi 
kooli ruumes. Tänaseks on 
olnud 31 hooaega ja koos-
tatud ning esitatud üle 6000 
küsimuse, mis on ulatunud 
kohalikust teemaderingist 
maailma asjadeni välja. 
Enno on meenutanud, et 
esimese hooaja võitjad 

said võimaluse reisida 
Kesk-Aasiasse ja külastada 
Taškenti, Samarkandi ning 
Buhhaarat. Tõsi, igal hoo-
ajal auhinnad päris nii vä-
gevad ei ole olnud, aga ega 
siis selle nimel põnevast 
mängust osa võeta – koos 
käiakse ikka mängurõõmu 
ja uute teadmiste pärast. 

Et eelmise hooaja lõpus 
otsustas Enno keskendu-
da pensionäriks olemisele, 
olime valiku ees, kas pikk 
traditsioon hääbub või tu-
leb asi ikka kätte võtta ja 
sellega jätkata. Uus korral-
dusmeeskond sündis Kan-
dikohtlaste võistkonnast ja 
nii on käesolevast hooajast 
KILBa korraldamas Mikk 

Merekivi ja Rea Uueni ning 
sekretäritööd teeb Riina 
Männa. Küsimuste koosta-
misel on abiks Järvakandi 
aleviraamatukogu oma tub-
lide töötajatega. Mälumängu 
võõrustab juba mitmendat 
hooaega Jerwencato Bistro. 

Uue korraldusmeeskon-
na jaoks oli esimesel män-
gul suurimaks rõõmuks 
see, et varasemale viiele 
võistkonnale lisandus kaks 
uut. Siit ka üleskutse: kui 
tunned, et sul on seltskond 
(4-5 liiget), kellega kord 
kuus mälumängu mängida, 
siis olete oodatud meiega 
liituma. Hooaeg käivitus 
sügisel ja üheskoos võist-
leme kevadeni. Esimesel 

kohal ei ole muidugi tead-
mised, vaid mängurõõm, 
ja elu on näidanud, et või-
ta võivad vahel ka „võhi-
kud“. Probleemiks pole ka 
see, kui teie võistkond ei 
ole Järvakandist – meil on 
osalemas muu hulgas ka 
võistkonnad Raikkülast, 
Kaismalt ja segameeskon-
nad, mis moodustunud nii 
kohalikest kui ka kauge-
malt tulijatest. 

Kui soovid uut meeskon-
da registreerida, astu läbi 
bistroost (Konsumi kõrval) 
või kirjuta meile jerwenca-
to@gmail.com 

KILB 2017 meeskonna 
nimel 

Mikk Merekivi 

KILB 2017 avas hooaja 

Külaliste ootel Mikk Merekivi

Jerwencato Bistro 
esimene sünnipäev
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Nagu novembrikuus juba 
tavaks saanud, austasime 
selgi korral kultuurihallis 
isasid toreda kontserdiga. 

Traditsiooniliselt olid 
põhiesinejateks meie kooli 
lapsed, kellele esinemine 
suurel laval on muu hulgas 
ka tore võimalus harjutada 
esinemisoskust üldiselt. 
Õhtujuhtide rollis olnud 
Kristina Eilandile ja Kaur 
Vahtrale oli see samuti ko-
gemus omaette. Nad said 
hästi hakkama. Tore oli las-
te näitetrupi etendus. Ne-
madki olid tublid. 

Kava pani kokku ja si-
dus tervikuks kultuurihalli 
kunstiline juht Merly Mä-
gi. Tore oli näha saali ko-
gunenud publiku nägudel 

muhelust, aga samas ka 
mõtlikkust, kui loeti suu-
relt ekraanilt meie kooli 
õpilaste mõtteid, soove 
ning arvamusi isadest ja 
isadele teemal ,,Lapse suu 
ei valeta“. Ehk peaksimegi 
rohkem huvi tundma, mis 
meie laste tunde- ja mõt-
temaailmas tegelikult toi-
mub? Sellisele mõttele tuli 
allakirjutanu neid tekste 
lugedes …

Viimast korda Järva-
kandi vallas tervitati aas-
ta jooksul sündinud uusi 
vallakodanikke, kellele 
andis vastava tunnistuse ja 
oma õnnesoovid üle seni-
ne Järvakandi vallavanem 
Mart Järvik. Nemadki olid 
publiku hulgas edasi, kes 

silmil suuril, kes unekinni-
silmadel.

Nagu isadepäevakont-
serdil kombeks, astusid 
ka seekord üles külalise-
sinejad. Oli vahva näha ja 
kuulda meie laval musit-
seerimas Rapla Maakonna 
Noorte Puhkpilliorkestrit, 
ühte maakonna esindus-
kollektiivi. Meie publikule 
meeldis väga – selle kin-
nituseks ka rütmis kaasa-
plaksutamine lugude ajal ja 
järgnev aplaus. Aukartust 
äratavatel muusikainstru-
mentidel musitseerisid õpi-
lased! Ja kontserdi lõpulu-
gu ,,Kaugel külas“ mängiti 
publiku laulu saatel …

Tänu orkestri dirigen-
tidele Tõnu Soosõrvele ja 

Silver Niinemetsale ning 
mänedžer Maiu Linna-
mäele.

Tänu esinejate juhenda-
jatele Eha Sepale ja Merike 
Regole ning kontserdi fo-
todele jäädvustanud Heivi 
Äärmale.

Lõpetuseks ühe armsa 
II klassi tüdruku Agnese 
sõnad, mida ta kiirustas 
puhkpilliorkestri loo ajal 
teatama kooli huvijuhile: 
,,Ma kuulsin sellist orkest-
rit esimest korda elus ja see 
meeldis mulle kohe nii vä-
ga!“

Ainuüksi selliste sõnade 
nimel on kultuuritöö väärt 
tegemist … Aitäh, väike 
Agnes!

Tiia Hansar

Tunnustati vanavanemaid
Vanurite Eneseabi- ja Nõustamisühing (VENÜ) tunnustas 
koos oma Vanavanemate Fondiga tänavu juba kaheteistküm-
nendat aastat järjest Eestimaa vanavanemaid, nimetades aas-
ta imelised vanaemad ja imelised vanaisad.

Fondi eesmärk on väärtustada põlvkondade sidusust, 
tuues eriliselt esile just vanavanemate  osa selles. Erilist tä-
helepanu pöörati sel aastal vanavanematele, kes on üles kas-
vatanud orvuks jäänud lapselapsi. Fond tunnustab eriti silma 
paistnud vanaemasid ja vanaisasid nende hoole ja armastuse, 
ühiskonna elamisväärsemaks muutmisele kaasaaitamise, ak-
tiivse ellusuhtumise ja vitaalse eluhoiaku eest. 

Tänavune pidulik tunnustamisüritus toimus 2. novembril 
VENÜ päevakeskuses Tallinnas. Pidulikul aktusel anti üle 
vabariigi kokku üheteistkümnele väljavalitule elutöö väär-
tustamise, säilitamise, esiletõstmise ja edasikestmise mär-
giks üle imelise vanaema ja imelise vanaisa aunimetus koos 
vastava tunnistuse ning üllatusega. Sel aastal tunnustati ühe-
teistkümne imelise vanavanema hulgas ka kahte Järvakandi 
elanikku: imelist vanaema ja imelist vanaisa  Ants ja Valli 
Raidmat.

Raamatukoguöö
Ettelugemispäev, millele järgnes oodatud sügisvaheaeg, oli 
I–III klassi õpilaste jaoks traditsioonilise võimalusega ööbi-
da kodualevi raamatukogus. 

Jah, juba neljandat korda pakkus aleviraamatukogu või-
malust I–III klassi lugemishuvilistel kokku saada ja 15 tundi 
järjest raamatute keskel veeta. Kokku saadi õhtul kell kuus, 
siis kui raamatukogu teistele lugejatele suleti. Üheskoos lepiti 
kokku käitumisreeglites ja valmistati kunstiline käepusa, ku-
hu iga osaleja pani värvilisest paberist lõigatud oma käekon-
tuuri. Õhtueine parimatest paladest kujunes väga toitvaks – 
oh neid viineripirukaid, krõpse, õunu ja muud meeldivat, mis 
kõhtudesse mahutati! Vaevalt viimased palad alla neelatud, 
kui saabus külla imeilus printsess. Üks mäng järgnes teise-
le, vahepeal sai ka võistelda ja auhinnaks suud magusaks. 
Aeg lendas linnutiivul, olime õnnelikud, et printsess meiega 
olles õhtusse elevust tõi. Ühine madratsite täispuhumine ja 
asemete sättimine sai ettevalmistuseks suurele lugemisma-
ratonile. Iga osaline-soovija valis endale ühe üheminutijutu 
ettelugemiseks. Üks tore lugu järgnes teisele. Neile, kellel 
lugemisoskus veidi kasinam või hääl nõrgem, tulid appi sõb-
rad. Väga põnev oli nii lõpetada üleriigiline ettelugemispäev. 
Paar multikat ja hilisõhtune meelerahujutt ning peagi leidsid 
kõik rahuliku raamatukoguune. Hommikul selgus, et raa-
matuhaldjatel oli varuks mitmeid ilusaid unenägusid, mida 
lastele näidata. 

Tuba korda ja kõik läksid rõõmsalt vastu koolivaheajale. 
Ühine otsus oli aasta pärast jälle kohtuda. 

Rita Merekivi

Austati isasid ja 
tervitati uusi vallakodanikke

Vallavanem uut vallakodanikku õnnitlemas

 Imelised vanavanemad Valli ja Ants Raidma koos Riigikogu 
liikme Keit Pentus-Rosimannusega tunnustamisüritusel

Erakogu

Lugemishuvilised koos printsessiga Rita MerekiviTublid rahvastepallinoored                              Margus Sepp

Sügisel on võistlemisi vä-
hem ja harjutatakse rohkem 
saalis, kuid ühel korral käidi 
siiski ka väljas.

8. novembril peeti Raplas 
Sadolini spordihoones Rapla 
maakonna koolinoorte IV–V 
klasside rahvastepalli EV. 
Järvakandi Kool saavutas 
põhikoolide arvestuses III 
koha. Võistkonnas mängisid 
Airiin Stražev, Annabel Nü-

ganen, Hanna Vaikre, Liis-
bet Uusen, Fridebert Võrk, 
Kevin Kaal, Kaspar Sammal 
ja Lennart Lega.

Enne aastavahetust on 
veel TV-10 Olümpiastarti I 
etapp ja kergejõustiku jõulu-
võistlus. Seniks ootame pi-
medama aja lõppu ja parim 
asi selle vastu oleks suusa-
lumi.

Margus Sepp

Rahvastepallurid tulid kolmandaks

Meie laululapsed, noored kandlemängijad ja näitlejad pärast kontserti 3x Heivi Äärma

Õhtujuhid Kristina ja Kaur
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Euroopa Liit
Euroopa 

Regionaalarengu Fond
Eesti 

tuleviku heaks

95
Helmi Põllumets

90 
Naima Juhkama

80
Malle Luukas

75
Pjotr Mägi

Ando Sikk 
9.02.1968–1.11.2017

Ain Põldroo 
10.08.1944–12.11.2017

Jumalateenistused EELK Järvakandi Pauluse kirikus

• Pühapäeval, 3. detsembril kell 15 
 I advendi armulauaga jumalateenistus
• Pühapäeval, 17. detsembril kell 15 
 III advendi jumalateenistus
• Pühapäeval, 24. detsembril kell 15 
 jõuluõhtu jumalateenistus
• Esmaspäeval, 25. detsembril kell 15 
 I jõulupüha armulauaga jumalateenistus, 
 laulab koguduse ansambel
• Reedel, 29. detsembril kell 17 
 Viimsi Jakobi koguduse kammerkoori jõulukontsert
• Pühapäeval, 7. jaanuaril kell 15 
 kolmekuningapäeva armulauaga jumalateenistus

Kogudust teenivad  õpetaja Mihkel Kukk (tel 486 8144, 5565 0722)
  õpetaja emeeritus Kalju Kukk (tel 487 7326)

Kooli renoveerimisprojektist
Euroopa Regionaalarengu Fond toetab meetme  „Koolivõr-
gu korrastamine“ tegevuse „Koolivõrgu korrastamise käi-
gus toimuv jätkusuutlike koolide kaasajastamine“ projekti 
„Kaasaegsete õppetingimuste loomine ja ruumi optimeeri-
mine Järvakandi Koolis“ 675 648 euroga.

Projekti eesmärk on tagada Järvakandis kodulähedane põ-
hiharidus ning ligipääs põhiharidusele nüüdisaegses, univer-
saalse disaini põhimõtteid arvestavas koolis; alandada kooli 
ülalpidamiskulusid koolihoonete ruumi optimeerimise, hoo-
nete soojustamise ja ventilatsioonisüsteemi väljaehitamise 
kaudu. Energiasäästlikud lahendused mõjutavad ressursitõ-
husust ja kaudselt keskkon-
na saastekoormust. Uue 
peasissekäigu ehitamine 
tagab mugava ja turvalise 
sisenemise ning väljumise 
koolihoonest.


